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MIÉRT TÁMOGATJUK IZRAELT? 
Fábián Attila élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Budapest, 2023. október 15. 
 

 
Mennyei Atyánk! Áldott legyen a neved örökké! Úr Jézus! A Te neved áldott legyen a szánkban, 

a szívünkben örökké! Itt állunk most Előtted, imádva Téged, felemelve Hozzád a kezeinket és 
dicsőítünk Téged. Itt állunk, Uram, és hordozzuk a szívünkben mindazokat, akik bajban vannak, 
háborús helyzetben vannak, problémákban, nehézségekben, fájdalmakban vannak. Atyánk, azért 
imádkoztunk egy héttel ezelőtt, hogy helyezd a szívünkre azt a szeretetet, azt az odafigyelést, azt a 
törődést Izrael irányába, amit Te érzel feléjük és irántuk. Atyánk, érezzük, látjuk, tudjuk az Igédből 
és a Szent Szellemed kijelentéséből, hogy Te mit gondolsz most és mit érzel, és hogyan állsz most 
hozzájuk és hogyan állsz hozzánk. Atyánk, imádkozunk és a törésre állunk testvéreinkért, 
barátainkért, akik Izraelben vannak, vagy a világon bármely helyen vannak, legyenek azok zsidók, 
vagy akár arabok. Imádkozunk a békéért és azért, hogy a Te tökéletes akaratod beteljesedjen ott, 
azon a helyen, ahová elhívtad Ábrahámot, ahová elhívtad a Te népedet. Teljesedjen be minden 
igevers, minden prófécia Jézus második eljövetelével kapcsolatban, és legyen békesség a Te 
várfalaid között, Jeruzsálem!  

Mennyei Atyánk, a 120,121, és 122-es zsoltár alapján imádkozunk most Izraelért.  
Izrael, halld meg Isten szavát, aki kiált hozzád és Te is kiálts Őhozzá! Emeld föl, Izrael, a te 

hitedet, emeld föl a hangodat, a szavadat, a te szívedet, a te kiáltásodat az Úrhoz és kiálts: 
Zsoltárok 120,1–4. 
1. Nyomorúságomban az Úrhoz kiálték, és Ő meghallgatott engem. 
2. Mentsd meg, Uram, életemet a hazug ajaktól és a csalárd nyelvtől! 
3. Mit adhat néked, vagy mit nyújthat néked, te csalárd nyelv? 
4. Vitéznek hegyes nyilait fenyőfa parazsával. 
Sok ideje lakozik a békességnek gyűlölőivel együtt Izrael. Izrael maga a békesség, de mihelyt 

megszólal, az ellenség viadalra kész. 
Zsoltárok 121,1–8.  
1. Szemeimet a hegyekre emelem, onnan jön az én segítségem. 
Mondja az Úrban hívő zsidó és mondja az Úrban hívő , mi mondjuk mindannyian. 
2. Az én segítségem az Úrtól van, aki teremtette az eget és a földet. 
3. Nem engedi, hogy lábad inogjon; nem szunnyad el a te őriződ, Izrael, 
4. Ímé, nem szunnyad és nem alszik az Izraelnek őrizője! 
5. Az Úr a te őriződ, az Úr a te árnyékod a te jobb kezed felől. 
6. Nappal a nap meg nem szúr téged, sem éjjel a hold. 
7. Az Úr megőriz téged minden gonosztól, megőrzi a te lelkedet. 
8. Megőrzi az Úr a te ki- és bemeneteledet, mostantól fogva mindörökké! 
Zsoltárok 122,6–9. 
6. Könyörgünk Jeruzsálem békességéért. Legyen békessége a téged szeretőknek! 
7. Békesség legyen a te várfalaid között, és gyarapodás a te palotáidban. 
8. Atyámfiaiért és barátaimért mondom: Béke legyen benned! 
9. Az Úrnak, a mi Istenünknek házáért jót kívánok tenéked! 
Atyánk, köszönjük a Te Igédet. Köszönjük, hogy a Te Igéd mindörökké megáll. A Te Igéd 

mindörökké igazság. Ahogy az Igédet a szánkra vesszük, vagy kimondjuk a Te Igédet, az angyalaid 
felkelnek és munkába lendülnek, és megcselekszik a Te akaratodat. Kiküldjük ezeket az angyalokat, 
hogy védelmezzék és őrizzék a Te népedet, hogy Izrael állama fennmaradhasson, hogy 
bevégezhesse azt a küldetést, amire Te elhívtad őket. Áldjuk Izraelt és nem átkozzuk! Mellettük állunk. 
Mi mindannyian ott állunk mellettük és támogatjuk őket. Tudjuk, Uram, hogy a történelem 
folyamán, a bibliai időkben is sokszor volt Izrael engedetlen, bűnöket követett el, ellened fordult, de 
Te soha nem hagytad el őket. Az ígéretedet nem vontad vissza és nem bántad meg az elhívásodat, 



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 
  

2 
 

amellyel elhívtad őket. Rajtuk keresztül jött el a Messiás hozzánk, és lett a mi üdvösségünk is az Úr 
Jézus.  

Ahogy meg van írva, Jézus második eljövetele Izraelben lesz. Az Ő megjelenése, az Ő eljövetele 
az Olajfák hegyén lesz. Izrael állama élni fog és nem pusztul el. Bármilyen hazugság jön ellene a 
médiából, a világból, az ellenségtől, a Te Igéd hatalmasabb és nagyobb minden hazugságnál. 
Imádkozunk, mennyei Atyánk, most gyakorlati, fizikai dolgokért. Azért imádkozunk, hogy a 
terroristáknak a forrásai apadjanak el! Azok a pénzek, amelyekből ők rakétákat, fegyvereket 
vásároltak és gyártottak, azok apadjanak el, szűnjenek meg! Azért imádkozunk, Atyánk, hogy ne 
legyenek civil áldozatok többé se izraeli oldalon, se palesztin oldalon. Gyerekek, fiatalok, idősek, 
asszonyok, nyugdíjasok, ne legyenek ártatlan áldozatai ennek a terrornak, ami ott folyik. 
Ellenállunk a sátánnak! Ellenállunk a gonoszságnak! Ellenállunk a terrornak és a megfélemlítésnek, 
kiállunk Isten Igéje mellett és szóljuk a békességet, szóljuk a győzelmet Jézus Krisztusban. Most és 
örökkön örökké! Ámen! Ámen! Ámen! Halleluja!  

Köszönjük, Atyánk, hogy itt lehetünk most Előtted a szent gyülekezetben és felemelhetjük a 
kezeinket Hozzád, hogy dicséretet zenghetünk Neked, hogy a könnyeink az arcunkon a Te 
könnyeid lehetnek, hogy átérezhetjük azt, amit Te érzel, hogy láthatjuk azt, amit Te látsz, amit Te 
kijelentettél. Azért imádkozunk, hogy a mai napon adj nekünk erről még mélyebb betekintést, 
megértést, hogy mi a Te terved, mi volt, mi van most, és mi lesz a Te terved Izraellel, és nekünk mi 
a szerepünk és a helyünk ebben. Kijelentésért emeljük fel a szavunkat, bölcsességért, hogy helyesen 
hasogassuk a Te szavaidat, a Te Igédet. Azért imádkozom, hogy egyetlenegy Ige se hulljon a porba 
a mai napon azoknak az embereknek az életében, akik hallják ezt az üzenetet, hanem a szívek 
mélyébe hulljon le ez a mag és teremjen gyümölcsöt! Teremje meg Izrael szeretetének gyümölcsét a 
Jézus nevében! Ámen! Ámen! Legyen áldott a neved, Atyám! 
 

Nagyon keserű aktualitása van a mai alkalomnak, a mai üzenetnek, ahogy az imádságból is 
bizonyára sejthetted, ma azzal a dologgal kapcsolatban lesz tanítás, ami a Közel-Keleten zajlik 
most. Semmiképpen nem szeretnék úgy prédikálni erről, hogy a személyes véleményemet és az 
aktuálpolitikai helyzetet elemezzem. Ezt nagyon sokan megteszik, nagyon sokan kifejtik a 
véleményüket, nagyon sokan elmondják az igazságot, és nagyon sokan elmondják azt az igazságot, 
ami igazából nem is igazság, csak féligazság, vagy éppen hazugság. Nagyon sokféle dolgot lehet 
látni, hallani most arról a terrortámadásról, és a terrortámadásnak a válaszcsapásairól, ami ott 
Izraelben, Gázában történik, ezzel kapcsolatban én nem szeretnék okoskodni. Nem léptem elő 
Közel-Kelet szakértővé, viszont most mégis pár mondat erejéig bele kell vinnem a tanítás előtt, 
közben egy-két olyan aktuális dolgot, amit te magad láthatsz a híradásokban, te magad láthatsz az 
interneten, a YouTube-on, a Facebookon megosztva. Nagyon sok beszélgetős műsor van, nagyon 
sok olyan Podcast beszélgetés van, amikor biztonságpolitikai és biztonságszakértők mondják el a 
véleményüket, akár a helyszínről, akár itt Magyarországon stúdióból. Nagyon sok nemzetközi 
médiatartalom is megjelent, és számítani lehetett arra, hogy egy hét alatt nagyon sokat fordul a 
világ.  

A múlt hét szombaton történt az a támadás, amihez fogható Izrael életében az elmúlt ötven év 
tekintetében nem volt, ilyen mértékű, ilyen súlyú veszteségekkel járó, brutális, kegyetlen támadásra 
nem volt példa. Szóval lehetett látni, és lehetett hallani az első egy-két nap után, amikor a nemzetek 
vezetői kifejezték a szolidaritásukat, együttérzésüket, kifejezték az elítélésüket, némelyik a Hamasz 
terrorszervezet ellen, hogy azért ilyet nem kellett volna csinálni. Tudni lehetett már akkor, hogy 
nem mindegyik nemzet részéről őszinte ez. Most nem szeretnék belemenni abba, hogy mit 
gondolok így a humán oldalról, és a látható, érzéki oldalról, hanem olyasmiről szeretnék beszélni, 
amivel kapcsolatban túl sok ismereted az internetről nem igazán lehet, mert nem sokan beszélnek 
erről. Bizonyára a gyülekezetekben, a közösségekben, keresztény istentiszteleti alkalmakon van 
erről szó. De nem sok YouTube videót fogsz erről látni mindezen történéseknek a szellemi 
hátteréről. És én erről szeretnék ma beszélni. Nem arról, hogy valamelyik oldalra a láthatók alapján 
oda kellene állni. Nem arról, hogy a látható és érzékelhető dolgok hatására kellene nekünk 
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mindenféle okos döntést meghozni, mert az ember így egy olyan csapdába kerül, amiből nem lehet 
jól kijönni. Látni kell mindenféleképpen, hogy ezek a dolgok, amik ott történnek most, nem 
véletlenszerűek. Nem csupán arról szól, hogy valakinek van valamiféle sérelme a másik ellen, és ki 
merem jelenteni, hogy a közel-keleti Izrael-ellenes háborúk egy kicsit mindig más megítélésben 
vannak, mint minden egyéb más háború a világban.  

És ezt értsd jól, és ne forgasd ki a szavaimat! Borzasztó az ukrajnai háború, az orosz–ukrán 
válság, borzasztó, ami Tajvannál történik, borzasztó az, ami időnként a dél-amerikai, kolumbiai 
őserdő vagy esőerdőkben történik, a kokain bandák rivalizálása közben ártatlanok halnak meg, 
igazságtalan az egész, mindenestől fogva gonosz ez egész, a velejétől fogva. A gonosz áthatja az 
egészet egy érzéketlen, sátáni mechanizmus, amitől az egészre az ember, ha ránéz, akkor elborzad. 
Én a héten szinte egyszerre éreztem azt, hogy meghűl, megfagy az ereimben a vér, és egyszerre 
éreztem azt, hogy felforr a vérem az indulattól, hogy hogyan lehetnek emberek ilyenek, hogyan 
lehetnek az emberek olyanok, és hogyan reagálnak ezekre a helyzetekre. Nem ezt szeretném 
elemezni, vannak nálam sokkal jobban erre szakosodott emberek, akik ehhez sokkal jobban értenek, 
nem politizálni szeretnék. Nem a politikai oldalról szeretném megközelíteni Izrael helyzetét, hanem 
szeretném, ha tisztán látnád azt, hogy van ennek bibliai, szellemi háttere, ami nem most kezdődött. 
Nem most kezdődött egy héttel ezelőtt, nem 1948-ban kezdődött, amikor Izrael állama újra 
megalakult, nem akkor kezdődött, amikor Jézus a földön járt, hanem ez visszavezethető egészen a 
gyökerekig, gyakorlatilag akár áttételesen a bűnbeesésig. Ádám bűnbeeséséig a Kertben, de annyira 
nagyon sok, és annyira nagyon mély a téma, és annyira nagyon sok mindent szeretnék elmondani 
ezzel kapcsolatban, és szeretném, ha a lényegét tudnád megragadni. Bizonyára sokatokhoz képest 
többet tudok a dologgal kapcsolatban és a helyzetről, de nem tudok mindent. A Bibliából sem tudok 
mindent. Azonban van egy fő vezérvonal, van egy piros vonal, ami végigvonul az egész 
ószövetségtől a napjainkig, sőt ez tovább mutat, amire neked rá kell lépned, meg kell látnod, meg 
kell fognod, és ez alapján kell az értékrendedet, ez alapján kell a – keresem a jó szót –, a 
világnézetedet, és az Izraelhez való hozzáállásodat is igazítanod. 

Írja a Biblia, újítsátok meg az elméteket, gondolkozzatok úgy, ahogy Isten gondolkodik. Nem 
arról beszélek, hogy emberi oldalról próbáljunk meg mindent megérteni, felfogni, mert nem tudod 
felfogni. Egy jóérzésű ember nem tudja feldolgozni, hogy hogyan lehetséges az, hogy ilyen mértékű 
gyűlölettel vannak emberek a másik ember iránt. Nemcsak Izraelben most a héten, hanem az elmúlt 
évszázadban, évezredekben. Akár Magyarországon, akár külföldön, felfoghatatlan az, ami történt 
például a II. világháborúban, és maradjunk Izraelnél és a zsidóságnál, hogy annak a hatmillió zsidó 
embernek a halála honnan fakad, és hogy miért történhetett az úgy meg? És szeretnék most itt – ha 
ez most szóba jött – mondani és mutatni nektek valamit. Arról viszonylag sokat tudunk, rengeteg 
beszámoló, rengeteg dokumentumfilm készült, rengeteg dolog, ami a náci Németország brutalitásét, 
kegyetlenségét, a sátáni, antikrisztusi motivációját bemutatja. És ha nézzük a mostani eseményeket, 
láthatjuk azt, hogy hála Istennek, a terrorizmus most a Közel-Keleten nem olyan erős, mint a náci 
Németországban volt. Miért mondom ezt? Mert a náci Németország, amit csinált, titokban csinálta. 
Vagy legalábbis próbálta azokat a koncentrációs táborokat titokban tartani, amikről azt gondolta, 
hogy ezt azért nem szabad, hogy mindenki tudja, mert akkor el leszünk ítélve. Próbálták a 
nyomokat eltüntetni, próbálták azokat a bizonyítékokat megsemmisíteni, amik ellenük szóltak, de 
természetesen nem tudták. És természetesen a koncentrációs táborokon kívüli kivégzések, ahol 
kivégeztek magyarokat, románokat, cigányokat, homoszexuálisokat, zsidókat, erről rengeteg 
bizonyíték van, de nem kérkedtek vele.  

Nézd meg, most mi zajlik. A terrorista elkövető készíti a videót arról, hogy lefejezi a csecsemőt. És 
kivégzi a nyugdíjast, és megerőszakolja a meghalt férfi mellett az asszonyt. És bátran mutogatja, és azt 
mondja, hogy: Ez az, amit én akarok csinálni! Minden zsidót kiirtani a földről! És ennek nemcsak a 
Közel-Keleten vannak támogatói, hanem nézz körül a híradásokban! Tüntetések vannak a palesztin és 
az arab és a muszlim országok védelméért és a terrorizmus támogatásáért, Izrael ellen. És ez 
engedélyezve van Németországban, Angliában! Csodálkozom azon, hogy Franciaország ezt betiltotta. 
És adjunk hálát Istennek, hogy Magyarországon sem lehet palesztinbarát tüntetést tartani ma éppen.  
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Miért beszélek minderről? Azt gondoljuk, hogy ez az egész dolog, amit látunk, csupán egy 
emberi dolog. A bukott embernek, a bukott, gonosz, szellemileg halott embernek a terméke ez a 
szodomai-gomorai brutalitás és erkölcstelenség és minden olyan dolog, ami a bukásból fakad. Azt 
mondom erre: igen, de van még valami plusz! És ezen szeretnélek benneteket végig vezetni a Biblia 
alapján, hogy lássátok, hogy a sátán szándéka és terve az, hogy Izraelt elpusztítsa. És megvan erre 
az oka, hogy miért akarja ezt tenni. És megvan az oka arra is, hogy miért akarta ezt megtenni még 
Jézus születése előtt is. Azért, mert ismeri Isten szavát. A sátán tudja azt, hogy mit mondanak a 
próféciák. Nagyon jól tudta, hogy Jézus el fog jönni. Nagyon jól tudta, hogy a próféciák arról 
szólnak, több, mint háromszáz az Ószövetségben, hogy Jézus Izraelben fog eljönni, nem egy 
szétszórt néphez, hanem egy államban, nemzetként lévő néphez. Betlehemben fog megszületni, és 
hogy milyen körülmények között, részleteiben le van írva az Ószövetségben, és a sátán ezt tudta.  

Önmagában az, ha megakadályozza, hogy ne legyen Izrael állam, ne létezzen, mit tudott volna 
már megakadályozni? A prófécia beteljesedését, hogy eljöjjön Jézus első alkalommal. Erre nem volt 
képes. Mindig rosszindulatú, gonosz nemzetek, nemcsak, hogy gyűlölték Izraelt, nemcsak, hogy 
ellene voltak, akár jogosan is, mert Izrael nem viselkedett makulátlanul és most se gondolnám, hogy 
minden izraeli katona egy kis angyalka, nem erről van szó, hanem a szellemi háttérről. A sátán azért 
munkálkodott évezredeken keresztül, hogy Izraelt eltörölje a föld színéről. Hogy megsemmisítse, 
mert ha erre képes, ha nincsen zsidó állam, akkor Jézus nem tudott volna eljönni. De Jézus mégis 
eljött! Isten mégis gondoskodott arról, hogy a zsidóság fennmaradjon annak ellenére, hogy sokszor 
maga a zsidóság volt az, amely Isten ellen fordult. Sokszor maga a zsidóság volt az, amely bűnt 
követett el Isten ellen, aki ellenszegült és nem engedelmeskedett. De Isten az ígéretét és az elhívását 
nem vonta vissza. Ha Izrael hűtlen is volt, Isten hűséges maradt. És Jézus után is ugyanez a helyzet. 
Ha Izrael hűtlen is, Isten hűséges. És azt, amit a Biblia kijelent és kinyilatkoztat Jézus második 
eljövetelével kapcsolatban, ezt ma látjuk beteljesedni mind, hogy a sátán pontosan ugyanazon 
munkálkodik, ugyanazon dolgozik, hogy ne legyen Izrael állama, szűnjön meg. Honnan tudom ezt? 

Ezek a terroristák mondják a szemünkbe, az irániak, a libanoniak, a Hezbollah, a Hamász, mind-
mind azon van, hogy megszűnjön Izrael. Nem azon, hogy békét akarok kötni, és béke legyen, 
hanem eltörölni Izraelt. Minden zsidót kiirtani. Ez az antikrisztus szelleme! Ez arra irányul, arra 
mutat, hogy megakadályozza Jézus második eljövetelét. Látod a súlyát a dolognak? Hogy miért 
imádkozunk Izrael békességéért? Látod-e, hogy az egésznek a kimenetele egy irányba mutat, hogy 
Jeruzsálem ne a zsidóké legyen?  

Nagyon sok hazugság van a médiában, nagyon-nagyon sok olyan hamis információ van, ami 
propaganda szinten próbálja elhitetni a világgal, a közvéleménnyel, hogy Izrael az agresszív, Izrael 
az, aki elnyomó, aki területfoglaló, Izrael az, aki kiküldi, kiűzte onnan azokat, akiknek ott kellene 
most is lenni, akik visszakövetelik a „helyüket,” ott, azon a területen. Az az igazság, nagyon 
egyszerűen, hogy ezt be lehet nyelni. Ezt el lehet hinni akkor, ha nincs reális képed és ismereted a 
világi történelemről. Egyszerűen ez nem így van! Egyszerűen ez nem igaz. Egyszerűen ez egy fake 
news, ez egy hazugság.  

Végig fogunk menni, talán lesz idő, el tudom magyarázni nektek végig, hogy onnantól kezdve, 
hogy Ábrahámnak megígérte Isten azt, hogy odaadja nekik ezt az ígéretföldet. Utána megígérte 
Izsáknak, megígérte Izsák fiának, és hogy hány ígéretet tett erről a földről, hogy Izraelnek joga van 
ehhez a földhöz. Nézz utána! Végig fogunk menni, hogy a világtörténelem folyamán milyen sok 
nemzet, gyakorlatilag szinte az összes nagyhatalomnak volt a birtokában Izrael, mint elnyomó. Nem 
kell messzire menni, emlékezzetek Jézus eljövetelére, melyik nagyhatalom volt akkor éppen Izrael 
területén? A Római Birodalom. De előtte is, és az elmúlt kétezer évben is végig, nagyon sok éven 
keresztül nem zsidók uralták Izraelt.  

De jó, ha tudod, hogy ezen a földön soha-soha nem volt Palesztin Állam, ami most a 
terroristáknak a követelése. Soha ezen a földön nem volt Palesztin Állam, Izrael területén. Egyszer 
sem. Soha egyetlenegy alkalommal a történelem folyamán Jeruzsálem nem volt semelyik 
nemzetnek a fővárosa, csak egyedül kizárólag Izraelnek. Ezek történelmi tények, aki ezt vitatja, 
azzal nem tudok vitatkozni. Nem célom az, hogy belemenjek olyan vitatkozásokba, és olyan 
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keresztkérdésekbe, és olyan győzködésekbe, hogy bárkit én meg akarnék győzni a saját magam 
elképzeléseiről. Én régen letettem erről, és igyekszem ma is tartani magam ehhez, hogy bárkit meg 
akarjak győzni a saját igazamról. Egy dolgot szeretnék, elmondani azt, amit a Biblia mond. 
Képviselni azt az értéket, amit a Biblia állít. Odaállni mellé, és akár felszólítani téged is, ha nem érted, 
nem tudod, akkor ásd bele magad az Igébe, hogy a helyes oldalon álljál! Szeretném ezt egyszerűen 
mondani. Nem arról van szó, hogy ezen, vagy azon az oldalon vannak-e jogos vagy nem jogos, igaz 
vagy hamis állítások. Nem arról van szó, hogy mindent jól csinált Izraelt, és most is jól csinál mindent. 
Nem erről van szó.  

Arról van szó, hogy a háttérben van egy szellemi dolog, ami az egészet mozgatja, ami az egészet 
irányítja. Lehet, hogy téged nem nagyon érdekel ez a téma. A héten nagyon sok emberrel 
beszéltem, hívővel, nem hívővel, zsidóval, arabbal, mert kerestem ezeknek a beszélgetéseknek a 
lehetőségét. A munkámon keresztül van erre lehetőségem. Volt, aki nagyon mélyen benne van az 
ismereteknek a keresésében, és nézi a híradásokat, volt, akinek nagyon határozott véleménye van, 
és volt olyan, aki gyakorlatilag egy vállrántással elintézte, hogy volt már ilyen háború, tőlünk 
jobbra, is, délre is, északra is, itt is volt. Most ez egy a sok közül. Nem foglalkozott vele sokat. Ilyen 
is van. Lehet, hogy te is olyan vagy, hogy nem nagyon érdekel, nem nagyon értesz hozzá. Olyan ez 
neked, mint amilyen nekem volt tizenkét éves koromban, amikor nagypapánál néztem a vasárnap 
este, a híradó után a Panoráma című műsort. Az idősebbek emlékeznek rá, mindig a külpolitikával 
foglalkozott. Mindig arról volt benne szó, semmit nem értettem belőle, mindig elkapcsoltam három 
mondat után, hogy milyen közel-keleti válság, milyen támadás, milyen fenyegetettség van. Afganisztán, 
Kabul, Szaúd-Arábia, Izrael, egymást ütik, vágják, bombázzák, gyűlölik. Semmit nem értettem belőle.  

Most egy kicsit többet látok, és többet értek belőle, azonban én is hozzáigazítottam az 
értékrendemet, és hozzáigazítottam a világlátásomat, a szemléletemet ehhez a helyzethez úgy, 
ahogy a Biblia mondja. Miért? Mert a Biblia az igazság. Keresztény emberként úgy gondolom, 
hogy nemcsak a saját életemmel kapcsolatosan mond igazat a Biblia, hanem a világ dolgaival 
kapcsolatban is. Úgy gondolom, hogy nagyon szélsőséges módon is lehet képviselni ezeket a 
gyakorlati háborús dolgokat egy-egy gyülekezetben, istentiszteleten, ahogy erről beszélnek, 
időnként sokan. Ránk ez soha nem volt jellemző, hogy itt olyan véleményt formáljunk meg, ami 
arra irányul, hogy a te véleményedet mindenképpen befolyásolja. Most azonban határozott célom, 
hogy a véleményedet befolyásoljam. Nem a saját véleményemhez igazítsam, hanem ahhoz, amit a 
Biblia mond. Lehet vitatkozni ezzel. Lehet érvelni. Lehet pro és kontra érvelni, és talán néha, ha 
konstruktív beszélgetés keretében valaki rákérdez dolgokra, akkor vele le is állok beszélgetni. De 
biztos lehetsz abban, ha olyan negatív, troll, egyágú, egyirányú kommentben írja valaki ezt nekem, 
akkor nem fogok leállni vitatkozni senkivel sem. Sem ebben a témában, egyébként más témában 
sem. Szeretném, ha tudnád, hogy egyházunk 30 éve Izrael mellett áll! Szeretném, ha tudnád, hogy a 
vezetőség Izrael mellett áll, és támogatjuk Izraelt! Szeretném, ha tudnád, hogy az egyházunk látása 
az, hogy Izrael Istennek a választott és elhívott népe. Jó, ha tudod, hogy mire lettek ők elhívva. 
Sokan, amikor ezt a szót hallják, ezt a kifejezést, hogy kiválasztott nép, akkor egyből arra 
asszociálnak, hogy ők különbek. Ők jobbak. Ők azok a kiválasztottak, akik magasabb polcra 
vannak helyezve Isten előtt, és akkor ők azok, akik előtt nekünk hajlongani kell, mert ők a zsidók. 
És hát nekem nincs más dolgom, csak mindent elfogadni, amit ők tesznek. De a Biblia nem ezt 
mondja. A Biblia határozattan mondja, hogyha Izraelt bántod, akkor Isten szeme fényét bántod. A 
Zakariás 2,8 írja, hogy Isten szeme fényét bántod. Akkor mégis, hogyan kell ezt értelmezni? 
Hogyan kell nekünk hozzáállni keresztényként a zsidósághoz? Ahhoz a zsidósághoz, aki kétezer 
évvel ezelőtt elutasította a Messiást, és most is elutasítja a túlnyomó többségük.  

Vannak messiáshívő zsidók ma is, Magyarországon is, barátaink is, és helyben is vannak olyan 
zsidó testvéreink, akik újjászülettek, de sokan várják a Messiást, és sok zsidó van, aki egyszerűen 
nem is istenhívő. Most akkor mit kezdjek ezzel a helyzettel? Olyanok, mint a pogányok, vagy nem 
olyanok, mint a pogányok? Mit kell ezzel a dologgal kezdenem? Azt hiszem, hogy meg kell látni 
azt, amit Isten lát róluk, és erről az egész helyzetről. Szeretnék pár Igét felolvasni így mindjárt 
kezdésként a RÚF fordítás szerint.  
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Ésaiás 66,22. RÚF 
22. Mert ahogyan megmarad az új ég és az új föld, amelyet én alkotok – így szól az Úr – 

ugyanúgy megmaradnak utódaitok és a nevetek is. 
Mondja ezt Izraelről Isten. A történelem folyamán nincs olyan nemzet, nem is volt és nem is lesz 

– már sok idő sincs rá, hogy legyen – olyan nemzet, amely mint államforma megszűnt létezni és 
újra államot tudott alapítani közel kétezer év szünettel. 1900 év, plusz mínusz pár év, tehát közel a 
2000 évhez, két évezreden keresztül nem létezett zsidó állam.  

Jézus megtestesülése, földre jövetele után 70-ben a rómaiak Titusz vezetésével lerombolták 
Jeruzsálemet, rengeteg zsidót megöltek, rengeteget elszállítottak rabszolgának, szétszórták őket a 
világ minden tájára, lerombolták a templomot, és megszűnt a zsidó állam létezni. Ha nincs zsidó 
állam, akkor hogyan jön el Jézus másodszor? A szemünk előtt zajlódott, főleg az idősebbek szeme 
előtt, én ezt utólag látom így meg. Én 1977-ben születtem, előtte jött létre 48-ban újra a zsidó állam, 
ami szintén egy prófétikus beteljesülés. Egy prófécia arról, hogy a zsidó nép újra össze lesz gyűjtve. 
Olvasom a következő igeverset: 

Jeremiás 31,37. RÚF 
37. Ezt mondja az Úr: Ha majd meg lehet mérni az eget odafent, és ki lehet kutatni idelent 

a föld alapjait, akkor vetem el Izrael utódait mindazért, amit elkövettek – így szól az Úr. 
Meg lehet-e mérni az egeket odafent? Ki tudod-e kutatni a földnek a mélységeit, az alapját? 

Nem! Nem lehetséges! Ezt a hasonlatot hozza maga az Úr, hogy majd amikor erre képes leszel, 
akkor fogom én megvetni őket azért, mert ők ellenszegültek, és mert ők gonoszak voltak akár 
ellenem, vagy bárki ellen.  

Ennek súlya van, úgy hiszem, hogy az Úr maga mondja ezt. Ezt mondja az Úr: Ha majd meg 
lehet mérni az eget odafent, és ki lehet kutatni idelent a föld alapjait, akkor vetem el Izrael utódait 
mindazért, amit elkövettek – így szól az Úr.  

Az 1Mózes könyvére lapozzatok, kérlek benneteket, klasszikus igevers, sokan ezt fejből tudják 
idézni, és javaslom, hogy jegyezd meg az igehelyet. Ez viszonylagosan a Biblia elején van, azonban 
a teremtés után körülbelül kétezer évvel. A 12. fejezet már a teremtés után körülbelül 
nagyságrendileg kétezer évvel van, amikor Isten szól Ábrámhoz: 

1Mózes 12,1–3.  RÚF 
1. Az Úr ezt mondta Ábrámnak: Menj el földedről, rokonságod közül és atyád házából 

arra a földre, amelyet mutatok neked! 
2. Nagy néppé teszlek, és megáldalak, naggyá teszem nevedet, és áldás leszel. 
3. Megáldom a téged áldókat, s megátkozom a téged gyalázókat. Általad nyer áldást a föld 

minden nemzetsége.  
Ámen! Ez Isten szava! Ez Isten kijelentése! Az, hogy általad nyer áldást a föld minden 

nemzetsége, úgy hiszem, hogy elsődlegesen a Messiásra, Jézus Krisztusra vonatkozik. Arra 
vonatkozik, hogy rajta keresztül van nekünk, a pogányságnak is, Izrael szövetségéből távol 
állóknak, kívülállóknak lehetőségünk Istennel közösséget, kapcsolatot teremteni. Ugyanakkor, 
ahogy nagyon sok magyar Nobel-díjas van, és nagyon sok magyar tudós van, aki a világ nemzetei 
számára a szürkeállományával, az agyával, a tehetségével áldást adott, ugyanúgy nagyon sok zsidó 
tudós is van. Sőt a Nobel-díjas tudósok között a legnagyobb százalékban izraeliek, vagy zsidó 
származásúak vannak. Tehát így is igaz ez az igevers. A bűnbeesés következtében Istennek 
valamilyen módon, valamilyen formában ezt helyre kellett állítania. Isten úgy döntött az Ő bölcs és 
okos és mindent ismerő istenségéből kifolyólag, hogy azt, amit az ember elrontott, azt az embernek 
kéne helyrehozni, de mivel az ember nem képes erre, ezért Ő maga válik emberré, hogy 
helyrehozza ezt az ember számára. Ugye, ez Jézus Krisztus megtestesülése: az Ige Testté lett és 
lakozott közöttünk.  

Hogyan születhet meg erre a földre törvényesen, legálisan egy ember? Egy férfi és egy nő fizikai 
kapcsolata alapján, természetes módon. Ahhoz, hogy az Isten valóban emberként meg tudjon 
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jelenni, ehhez szükség volt egy asszonyra, Máriára. De miért így kellett eljönnie? Mert így volt 
legális, így volt a jogos, hogy Isten belép a földre az emberek közé.  

Nem úgy jött el, hogy egy szempillantás a mennyben és lejön, és mindjárt ott van egy férfiember, 
mint a terminátor filmekben, hogy lejön az időutazó és akkor ott van meztelenül a kiforrott 
férfiember és megjelenik. Hanem meg kell születnie testből. Miért volt erre szükség? Gondolkoztál-
e ezen valaha? Azért volt erre szükség, mert tartoznia kellett az embernek valamilyen nemzethez. 
Tartoznia kellett az embernek valamilyen néphez. Annak az Istennek, aki így eljön az emberek 
közé, kellett legyen egy nemzeti identitása, és erre választotta ki Ábrahámot Isten. Hogy az ő 
leszármazottjain keresztül egy bizonyos nemzet identitásában szülessen meg Jézus. Tehát aki vitatja 
Jézus Krisztus zsidó származását, az nem tanult meg olvasni hat-hét éves korában, mert a Biblia erről ír, 
teljesen világosan és teljesen egyértelműen. Jézus eljött zsidóként és tudta magát igazolni, hogy Ő zsidó 
ember. 

 Amikor a személyigazolványodat, az útleveledet elkéri tőled a rendőr vagy a határőr, akkor 
abból látja azt, hogy te milyen nemzetiségű vagy? Igen, mert rá van írva, hogy magyar vagy. Isten 
is így jött el. H lett volna Jézusnak útlevele vagy személyi igazolványa, akkor rá lett volna írva, 
hogy izraeli állampolgár. Ábrahámnak kellett kapnia tehát egy országot, erről szólt ez a néhány 
igevers itt az 1Mózes 12-ben. Ábrahámtól kiindulóan létre kellett jönnie egy nemzetnek, és 
Ábrahám utódaiban ugye megáldatnak a föld minden nemzetségei, ezt írja. 

Ez az áldás a világ megváltójaként maga Jézus. Amiről szól itt ez az egész történet, hogy ezzel a 
céllal lett kiválasztva Ábrahám, és ezzel a céllal jött létre és lett megígérve Ábrahámnak a nemzet, 
hogy ezen a nemzeten keresztül jön el a Megváltó.  

Neked ezt látnod kell, hogy Isten szuverén választása, a saját akarata volt az, amivel 
kapcsolatban nem kérdezte ki a te véleményedet. Abban az időben sem tartott közvéleménykutatást 
az akkori királyok között, hogy melyik nemzeten keresztül jöjjek el? Nem így történt! Isten 
kiválasztotta Ábrahámot, ő volt az első zsidó ember, és az ő leszármazottjait arra, hogy rajtuk 
keresztül el tudjon Ő jönni. Látjuk ennek a súlyát, ugye?  

Ha Isten azt mondja, hogy a szerbeket választja, vagy a tótokat, vagy az oroszokat, vagy a 
németeket vagy a magyarokat erre a feladatra, akkor az úgy lenne! De nem így történt! Hanem a 
zsidókat választotta erre a célra. Mivel akit Isten szeret, azt a sátán gyűlöli, ezért végigvonul ettől a 
pillanattól kezdve a zsidógyűlölet a Biblián is, s az a fajta antiszemitizmus, ami nem tűnt el a 
földről. Azt gondolhatták az emberek a második világháború után, hogy ilyen nem fordulhat elő 
még egyszer. Ilyen nem történhet meg még egyszer, ilyen borzalom, ami nem csak a zsidókat 
sújtotta természetesen, hanem minden nemzetet szinte az egész földön. Minket, magyarokat is, 
nagyon súlyosan. De nem történhet még egyszer ilyen!  

De az a helyzet, hogy a sátán nem változott meg. Valamit tisztán, világosan látni kell, hogy 
hogyan és miként lehet békét kötni. Fölmerült bennem egy gondolat a héten és fölteszem elétek itt 
kérdésnek: vajon el tudjátok-e képzelni azt, hogy egy tárgyalóasztalhoz leül Jézus és sátán, és 
beszélgetnek arról, hogy kössünk békét? El tudod ezt képzelni, hogy azzal kelnek fel, hogy Jézus nyújtja 
a jobbját, hogy oké, sátán, megbocsátunk egymásnak, minden rendben, te éld az életet, és én is élem. 
Lehetséges ez? Nem!  

Miért nem? A zsigeri természetükből fakadó ellentét miatt. Az egyik életpárti, a másik pedig 
halálpárti, és egyik sem hajlandó megváltozni. Isten nem hajlandó megváltozni, nem hajlandó 
gyűlölködni, nem hajlandó hazudni, nem hajlandó arra, hogy ártatlanokat kivégezzen, míg a másik 
oldalnak ez a motivációja, ez az indítéka, ez a belőle fakadó személyiségjegye, ez az, ami 
mindenestől fogva őt uralja.  

És megvan a forgatókönyv, hála Istennek, hogy mi fog lezajlani a jövőben. Az, hogy egyszer 
majd egy békítőtárgyaláson ők kibékülnek? Nem! Az, hogy az igazság likvidálja a hazugságot! Ez 
van megírva: a kénköves tóba lesz dobva a sátán a démonaival és minden egyes teremtményeivel 
együtt vagy csatlósaival együtt. A tüzes kénköves tóba lesz vetve a sátán, a pokollal együtt. Ez a 
végkifejlet! Ez, ahova haladunk! Ez, ahova megyünk most, és ebben nincsen kérdőjel az én számomra. 
A tiedben sem? 
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Ugyanakkor látjuk azt, hogy mindennek meg van a rendelt ideje. És ugye imádkozunk 
Jeruzsálem békességéért, hogy béke legyen a te várfalaid között, és felszólításunk van mind az 
Ószövetségben, mind az Újszövetségben, hogy ezt tegyük. Jézus szavai miről szólnak? Hogy mik 
lesznek az utolsó időkben. Oly nagy béke és összeborulás és puszi-puszi, és rózsaszirmokat szórunk 
egymás lábai alá. Egyáltalán nem! Hallani fogtok háborúkról, amikor azt gondolod, békesség van, 
akkor rád tör a veszedelem, és gyakorlatilag látjuk ezeket beteljesedni magunk előtt. A végkifejlet 
felé halad az egész történelem. Annak a végkifejlete felé, amikor is a bukott sátán, a legyőzött sátán 
véglegesen likvidálva lesz. Ez az, amit látunk magunk előtt. 

Amikor látod, hogy Izrael ellen támadnak úgy, hogy azt kiabálják, hogy kiirtani, eltüntetni őket a 
föld színéről, akkor tudhatod, hogy nem test és vér ellen van tusakodásunk. Hanem az antikrisztus 
szelleme ez, amely azon munkálkodik, azon ügyködik, hogy elérje a célját. Nem fogja elérni a 
célját, mert az Úr az egeken száguld Izrael segítségére. Mi olyan keresztények vagyunk, akik értjük 
és látjuk ennek a súlyát, és szeretném, ha te is a hiteddel az imáidban ebbe beleállnál! 

Hangsúlyozom, elmondom még egyszer, ha kell, többször elmondom. Nem arról van szó, hogy a 
testi oldalról nézzük ezt, nem arról van szó, hogy az érzéki oldalról próbálunk igazságot tenni, hogy 
mennyire igazságos és mennyire jogszerű most az, hogy Izrael megtorlásképen, bosszúból, 
válaszcsapásként a földdel teszi egyenlővé Gázát, ahol feltett szándékuk, hogy ne legyenek civil 
áldozatok, de mégis vannak, és hát ez benne volt eddig is a pakliban.  

De meg kell látnod a szellemi gyökerét, meg kell értened a szellemi hátterét, és nem lehet azt a 
fajta középutat járni, amit sokan próbálnak. Vannak dolgok, amikor az ember a középutat választja, 
de valahova oda kell állni! Hogy mennyire valós vagy mennyire nem valós ez a terror veszély? 
Tízezrek, akik Európába jöttek az elmúlt pár évtizedben, utcán vannak most és ezt a terrort 
támogatják. S az ember azon gondolkozik ilyenkor, hogy a politikusoknak hol van az eszük, még 
mindig alszanak? Még mindig azt mondják, hogy ez így normális és ez így rendben van? 
Odajutottunk, hogy ugyanaz a szellemiség van ebben a nyomásgyakorlásban és a hazug 
propagandában, mint ami van a homoszexuális oldalon. Ugyanaz a szellem! Ugyanazt végzi. Isten 
nélkül, Jézus nélkül, a saját önös igazát próbálja átnyomni, áttolni rád megcsavart módon, 
hazugságokkal, befolyásolva téged, kihasználna az érzelmi jóindulatodat.  

Mert ténylegesen az ember szíve összefacsarodik! Gázában rengeteg gyerek van, rengeteg 
áldozat van. Borzasztó, ami történik ott is, meg ami Izraelben is történt. De erről a szintről is, a 
természetes szintről, én úgy hiszem, ha az ember ebbe mélyen beleássa magát, akkor is tud olyan 
döntést hozni, hogy a láthatók alapján is tudja azt, hogy melyik az igaz és melyik a hamis. Ha a 
szellemi oldalt nézed, akkor meg olyan egyértelmű, hogy ennél egyértelműbb dolog nincs. 
Úgyhogy menjünk tovább.  

Egy pár Igét szeretnék felolvasni csak azért, hogy lássad, és egy picit sulykoljam beléd, hogy 
igenis a zsidóknak joguk van ahhoz a földhöz, amit most ők államként birtokolnak, többek között 
azért, mert Isten ezt ígérte nekik és odaadta nekik. Ugye, ahogy mondtam az előbb, Istennek 
Ábrahámmal és az országgal, Jeruzsálemmel egyetlen célja volt legfőképpen, ha ki kellene valamit 
emelni, hogy eljön Jézus, el tudja Őt küldeni erre a világra.  

1Mózes 17,7–8. 
7. És megállapítom az én szövetségemet közöttem és közötted, és teutánad a te magod 

között annak nemzedékei szerint örök szövetségül, hogy legyek tenéked Istened, és a te 
magodnak teutánad. 

8. És adom tenéked és a te magodnak teutánad a te bujdosásod földjét, Kánaánnak egész 
földjét, örök birtokul; és Istenük lészek nékik. 

Tehát ezt nem én mondtam, ezt Isten mondta. Lehet ezzel vitatkozni, sokan meg is teszik. Én 
nem szeretnék Isten ellen menni, még akkor sem, ha nem értek mindent, akkor sem. Ha Isten 
mondta, akkor az úgy van. Olyan ez nekem, hogy amit Isten mond, én azt nem vitatom, még akkor 
sem, ha nem értem.  

Egy egyszerű párhuzamos példát hadd hozzak teljesen más dologgal kapcsolatban. Mondják 
fiatalok, középkorúak, idősek is: Minek összeházasodni? Nem értik! Megmondom, hogy én hogy 
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állok ehhez: teljesen mindegy, hogy értem vagy nem értem. Isten azt mondta, nekem ennyi elég. 
Nekem ennyi elég! Utána pedig, ha igazán érdekel, hogy miért, akkor utánajárok, hogy miért 
mondta ezt.  

Izraellel kapcsolatban is itt van az ígéret, és itt van az, amit fölolvastam, egyébként nem csak 
ezen a helyen, hanem nagyon sok helyen. Isten kiválasztotta Ábrahám után a leszármazottjain 
keresztül időrendben haladva Józsefet, akin keresztül gyakorlatilag a zsidóság Egyiptomba került és 
ott eléggé elszaporodott és jó volt a soruk. De aztán jött egy másik fáraó és akkor a zsidóktól való 
félelem miatt azt a sok-sok embert a rabszolgasorba hajtotta. Sokat beszéltünk már erről, ez a 
történelemnek az a része, amikor rabszolgasorban voltak Egyiptomban a zsidók. Isten akkor sem 
feledkezett meg arról, hogy nem a saját földjükön élnek, mint nemzet, hanem egy idegen elnyomó 
ország területén. Kiválasztotta Mózest, Áront és az ő vezetésükkel kivezette a zsidóságot 
Egyiptomból. Hova? Arra a földre vissza, amit Isten megígért Ábrahámnak már korábban. 
Ugyanarra a földre! Nem a görögországi területre, nem valamelyik afrikai területre. Nem azt 
mondta, hogy megáldalak titeket és olyan katonai bölcsességet adok nektek, hogy legyőzzétek 
Egyiptomot, és ti lesztek Egyiptomnak az urai és akkor átnevezzük Egyiptomot Izraelnek. Nem!  

A földhöz való jog és a földhöz való isteni akarat és szándék nem változott meg Isten részéről, és 
kivezette őket. Ismerjük a történetet. Hont foglaltak – ez volt az igazi honfoglalás – és igazi 
nemzetté váltak.  

Összeírtam egy pár történelmi bizonyítékot, csak vázlatosan, hogy ezt követően mi történt. Ugye 
volt izraeli periódus: a tizenkét törzs a kivonulás után ott megállapodott egymással, ezt követte egy 
izraeli periódus. Gyakorlatilag a történelem folyamán, amikor a zsidó királyok uralkodtak, István 
szokott erről sokat beszélni, hogy voltak jó királyok és voltak rossz királyok, a rossz királyok azok 
Istentől elvezették a népet, a jó királyok meg visszavezették a nép szívét Istenhez. S amikor a nép 
kollektíve elfordult Istentől, akkor az ítélet jött, mert törvény alatt voltak. 

 Ilyet sokat látunk, jött az Asszír Birodalom, ami felszámolta először az északi királyságot, aztán 
a Babiloni Birodalom felszámolta Júdát. Hallottatok sokat a babiloni fogságba vitelről, a 70 évről. 
Aztán jöttek a perzsák, és itt most már évszázadokról beszélünk, jöttek a görögök, a hellén 
birodalom Antiokhosz Epiphanes vezetésével – Istvántól erről is hallottál sokat –, őket pedig a 
rómaiak győzték le. Van a történelemben egy olyan állítás, hogy egy birodalom, legyen akár 
világbirodalom, addig áll és addig létezik, amíg nem jön egy nála nagyobb és erősebb és le nem 
győzi.  

Így volt gyakorlatilag a történelem folyamán szinte minden állam, a Római Birodalom nem ilyen 
volt, ott belső feszültség döntötte szét, de a birodalmak váltották egymást. Miért? Mert mindig jött 
egy erősebb, mindig jött egy nagyobb, ami legyőzte. S így a rómaiak után, amikor már Jézus eljött, 
jött a bizánci, most már az időszámításunk utáni időkről beszélünk, aztán az iszlámnak volt 
térhódítása, aztán voltak ugye 1000 környékén a keresztes hadjáratok és Ottomán Birodalom is volt 
sokáig. Aztán elérkezünk a 16, 17, 18, 20. századig, amikor az Ottomán Birodalom uralma alatt 
nem mondható az, hogy egy zsidó sem élt Izrael területén, de az sem mondható, hogy nemzetet 
formáltak volna és ott úgy lettek volna, mint Dávid, vagy akár Saul, vagy Salamon király idejében. 
Mert ez a nemzeti lét megszűnt, ahogy mondtam az imént a Római Birodalom ideje alatt hetvenben, 
mert felszámolták. Aztán az első világháború alatt, között, itt megy a vita, attól függ, hogyan 
nézzük ezt, a brit mandátum alá tartozott a terület, egészen 1948-ig. 1948-ban az Egyesült 
Nemzetek Szervezete támogatta, minden környező arab ország ellenkezése ellenére Izrael 
államának létrejöttét. Nem hoztam az igeverset, de ez ószövetségi igevers beteljesülése, amikor egy 
nap alatt megalakult egy állam. Ahogy megalakult, másnap már háborúban volt a környező 
nemzetekkel.  

Úgy gondolom, hogy azóta már eltelt 75 év, de nem úgy volt, hogy béke van Izraelben és a Közel-
Keleten, és időről időre bizonyos háborús atrocitások, bizonyos feszültségek megszakítják ezt a 
békét. Én úgy hiszem, hogy ez pont fordítva van, hogy azóta folyamatos feszültség van, folyamatos 
háborús készültség van, folyamatos fenyegetettség van, amit megszakítanak időről időre hosszabb, 
vagy rövidebb időre békésebb időszakok. Amikor mi Izraelbe utaztunk, és utazunk ezután is majd, 
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olyankor megyünk, nyugodjatok meg, amikor nem potyognak az égből bombák. Készülünk 
Izraelbe, tervezzük, de most ez egy kicsit fel van függesztve. Természetesen nem akarunk visszaélni 
semmivel sem. Senkit nem akarunk olyan helyre vinni, ami nem biztonságos emberi számítás szerint.  

A történelem majdnem összes nagyhatalma megfordult a szent földön. Mondjuk a hunok pont 
nem. Meg a kínaiak pont nem, meg a mongolok talán. De szinte az összes nagyhatalom megfordult 
a szent földön. Egy dolog hiányzik a történelemből, az a Palesztin Állam, amire hivatkoznak most a 
palesztinok, hogy azt akarják visszaállítani. Mert ilyen soha nem volt! És úgy hiszem, hogy soha nem is 
lesz!  

Ugyanakkor hadd mondjam el ‒ egy kis történelem ‒, hogy 1948-ban, amikor megalakult Izrael 
állam, az ENSZ akkor támogatta először és utoljára Izraelt. Utoljára akkor támogatta Izraelt! 75 év 
alatt egyszer nem voltak képesek arra, hogy Izrael mellé álljanak bármiben. Az Egyesült Nemzetek 
Szervezetéről beszélünk. Zárójelben mondom, és nem muszáj ezt meghallani mindenkinek, kint 
mondta Izraelben ezzel kapcsolatosan egy barátunk, egy idegenvezető, hogy az ENSZ-nek az angol 
megfelelője a United Nations, és van egy kifejezés, amire asszociálva ő azt mondta, hogy ez nem 
United Nations, hanem United Nothing. Ami azt jelenti, hogy egyesült semmi, Izrael szemszögéből 
nézve. Nem én mondtam! Nem mintha az ENSZ rossz lenne más szempontból, de nagyon-nagyon 
sok az arab befolyás azon a területen, a propaganda, és az elnyomás. Az, amit a Zsoltárokból 
imádkoztam itt az elején, hogy összegyűlnek ellenem, és hazug dolgokat mondanak rólam. Ezt 
mondja a zsoltáros egy zarándok énekben, a 120-as zsoltárban. Ez ma is ugyanígy van. Ahogy a 
békességet keresem, és a béke szándékával közelítek, de a haragot kapom vissza. Emberi szinten 
nem kell csodálkozni Izrael válasz lépésén. Egy nemzeti sokk! Egy olyan hangulat van most, ami 
egyébként rendkívül megosztott, Izraelt most egy kicsit összerántotta. Na, de nem politizálunk, 
menjünk tovább az Igében, mert az fontosabb, és inkább arról akarok beszélni.  

Ésaiás 27,12–13. 
12. És lesz ama napon: cséplést tart az Úr az Eufrátes folyóvizétől Egyiptom patakjáig, és ti 

egyenként összeszedettek, Izrael fiai.  
13. És lesz ama napon: megfújják a nagy kürtöt, és eljönnek, akik elvesztek Asszíria 

földjén és akik kiűzettek Egyiptom földjébe, és leborulnak az Úr előtt a szent hegyen, 
Jeruzsálemben.  

Ez az igevers is egy prófétikus kijelentés, amiből nagyon sok van. A zsidóság szétszóratott, de 
össze lesz gyűjtve. Ez az összegyűjtés még a mai napig is tart. Az elmúlt évtizedekben több 
tízezernyi, százezernyi zsidó a világ minden tájáról költözött Izrael területére és a belső szaporulat 
is ezt segíti. Amikor megalakult 1948-ban, az állam lakossága olyan egy-két millió lehetett, most 
kilencmilliónál jár Izrael összlakossága úgy, hogy abból kétmillió arab, aki élvezi Izrael 
egészségügyi ellátását, a szociális hálóját, a tanulmányait, és azt a biztonságot és életszínvonalat, 
amit semelyik környező államban nem kap meg, vagy nem kapna meg. 

Izrael az egyetlen demokrácia a Közel-Keleten! Viccesen azt mondta az idegenvezetőnk egyszer, 
hogy a bizonyítéka ennek az, hogy a politikusaink fele a börtönben van. Tényleg demokratikusan, 
aki nem jó, azt megbüntetik. Ez is zárójeles, és magánvélemény. Kicsit így visszhangzom azt, amit 
kintről hallottam. Többször voltunk kint, beszélgettem többször arabokkal, zsidókkal, amennyire 
meg tudtam magam értetni velük angolul, nagyon sok a jó szándékú, a békességre törekvő arab 
ember, még ha muzulmán hitű is. Nagyon sokan vannak, akik azt mondják, hogy ezek a 
szélsőséges, fanatikus testvéreik egyszerűen nem normálisak. Emlékeimben van, hogy egy taxiban 
egy arab sofőr mellé ültem be. Tőle kérdeztem 2012-ben, amikor szintén volt a gázai bombázás, 
meg válság, amikor kint voltunk, hogy mit gondol erről a dologról. Fogta a fejét, és azt mondta, 
hogy ezek nem normálisak! Beszélgettem a héten is egy muzulmán hitű emberrel, nem azt 
mondom, hogy barátom, de nagyon jó kapcsolatban vagyunk vele, azt mondta, hogy ez 
felfoghatatlan, embertelen! Tehát nem minden arab és nem minden muzulmán hitű iszlámista, 
szélsőséges fanatikus. De ne gondoljuk azt, hogy az iszlám a béke vallása.  

A zsidósággal kapcsolatos megértésünk nem lehet felületes! Mindig is Izrael támogatói voltunk 
gyülekezeti, egyházi szinten, nem túl sok tanítást hallottál azonban ilyen dolgokról, ilyen nyíltan és 
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ilyen egyenesen, őszintén. Azt hiszem, hogy ennek most aktualitása van, és beszélni kell erről. 
Lehetne nagyon sokat beszélni arról, hogy a hazugságnak a fő csapás iránya az, hogy Izrael egy 
megszálló állam, mert ez egyszerűen nem igaz.  

Menjünk tovább, a 4Mózes 24,17-re szeretném, ha lapoznátok, amely egy prófécia Jézusról 
Bálám szájából: 

 
4Mózes 24,17. 
17. Látom őt, de nem most; nézem őt, de nem közel. Csillag származik Jákóbból, és királyi 

pálca támad Izraelből; és általveri Moábnak oldalait, és összetöri Sétnek minden fiait.  
Ezernégyszáz évvel később megszületik Jézus, akiről szól ez a prófécia. Ő saját maga mondja 

magáról, hogy Ő a hajnalcsillag. A Jelenések 22-ben, a Bibliának szinte a legvégén: 
Jelenések 22,16. 
16. Én, Jézus küldöttem az én angyalomat, hogy ezekről bizonyságot tegyen néktek a 

gyülekezetekben. Én vagyok Dávidnak ama gyökere és ága: ama fényes és hajnali csillag.  
Mondja ezt Jézus saját magáról. Izraelt nem lehetett eddig sem eltüntetni a föld színéről, a 

zsidókat eddig sem lehetett kiirtani a földről, mert Isten keze ott van felettük. Ezután sem lehet 
majd. Az Ő népe az Ő országában fog élni, amikor eljön Jézus másodszor. Ez tény! Azért 
imádkozunk, hogy béke legyen Izraelen, békesség legyen, hogy ne legyen veszélyeztetve egyetlen 
ember sem, és ne legyen veszélyeztetve maga az állami létforma sem. Ezt tisztán látni kell, tudni 
kell!  

Pár mondatot még mondok néhány Igével, és akkor azt hiszem, hogy a végére érhetünk. Ésaiás 
53-ban a csodálatos igeverset szeretném felolvasni, amit már mindenki ismer, talán már fejből is 
tudjátok, ami szintén egy prófécia a több százból Jézusról. 

Ésaiás 53,4–7. 
4. Pedig betegségeinket Ő viselte, és fájdalmainkat hordozá, és mi azt hittük, hogy 

ostoroztatik, verettetik és kínoztatik Istentől!  
5. És Ő megsebesíttetett bűneinkért, megrontatott a mi vétkeinkért, békességünknek 

büntetése rajta van, és az Ő sebeivel gyógyulánk meg.  
6. Mindnyájan, mint juhok eltévelyedtünk, mindenki a maga útjára térvén; de az Úr 

mindnyájunk vétkét Őreá veté.  
7. Kínoztatott, pedig alázatos volt, és száját nem nyitotta meg, mint bárány, mely 

mészárszékre vitetik, és mint juh, mely megnémul az őt nyírók előtt; és száját nem nyitotta 
meg!  

Azt hiszem, hogy ez teljesen egyértelmű, hogy kiről szól, hogy miről szól, és ennek Izraelben 
kellett megtörténnie, Jeruzsálemben. Azok a próféciák, amelyeket akár Jézus állított saját magáról, 
azoknak ugyanúgy ott kell megtörténniük, és beteljesedniük. Azt hiszem, hogy keresztény emberként 
ezt nem vitathatjuk. Egyáltalán nem mondhatjuk azt, hogy ezt nem fogadjuk el. A Máté evangélium 
23-ra, ha lapozol, a 37. verstől olvasom az Igét a következő fejezet 2. verséig, Jézus szavai ezek. 

Máté 23,37–39.  
37. Jeruzsálem, Jeruzsálem! Ki megölöd a prófétákat, és megkövezed azokat, akik tehozzád 

küldettek, hányszor akartam egybegyűjteni a te fiaidat, miképpen a tyúk egybegyűjti kis 
csirkéit szárnya alá; és te nem akartad.  

38. Ímé, pusztán hagyatik néktek a ti házatok. 
39. Mert mondom néktek: Mostantól fogva nem láttok engem mindaddig, mígnem ezt 

mondjátok: Áldott, aki jön az Úr nevében!  
Máté 24,1–2. 
1. És kijövén Jézus a templomból, tovább méne; és hozzá menének az Ő tanítványai, hogy 

mutogassák néki a templom épületeit.  
2. Jézus pedig monda nékik: Nem látjátok-é mindezeket? Bizony mondom néktek: Nem 

marad itt kő kövön, mely le nem romboltatik.  
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Mondta ezt Jézus időszámításunk szerinti 33-ban. Nem pontos az időszámításunk, mert nem 
onnan számolják, ahonnan született, de a lényeg, hogy 70-ben ez beteljesedett. Ez nem majd be fog 
következni, mert ezen már túl vagyunk. Jöttek a rómaiak és lerombolták a templomot, a földdel 
tették egyenlővé. Én jártam ott, a mostani várfalak, amik nem akkoriak, hanem utána épültek, de 
évszázadokkal ezelőtt, nagyon vaskosak, nagyon hatalmas kövekből vannak. Manapság egy 
precíziós bombalövedékkel egy ilyen falat egy pillanat alatt, otthonról ülve, egy számítógépes 
rendszer segítségével egy gombot megnyomva tönkre lehet tenni.  Akkor ez nem így volt. Akkor neki 
kellett állni, véső, kalapács, csákány, vagy nem tudom, milyen szerszámok voltak. Gondolj bele, 
hogy egy ilyen hatalmas nagy erődítményt, templomot és várfalat lerombolni milyen gyűlölet kell 
ahhoz, hogy az ember ennek nekiálljon egyáltalán? Értitek, mit akarok mondani? Ez beteljesedett, 
és megtörtént! A Lukács evangéliumban a 19,41-től olvasom a 44-ig. 

Lukács 19,41–44. 
41. És mikor közeledett, látván a várost, síra azon.  
Jézus látja Jeruzsálemet és sír. El tudod képzelni Jézust sírva?  
42. Mondván: Vajha megismerted volna te is, csak e te mostani napodon is, amik néked a te 

békességedre valók! De most elrejtettek a te szemeid elől.  
43. Mert jönnek reád napok, mikor a te ellenségeid tekörülötted palánkot építenek, és 

körülvesznek téged, és mindenfelől szorongatnak téged.  
44. És a földre tipornak téged, és a te fiaidat tebenned; és nem hagynak benned követ 

kövön; mivelhogy nem ismerted meg a te meglátogatásodnak idejét.  
Azt gondolná az ember a saját maga kis emberi bölcsességével, hogy mivel nem fogadták el a 

nekik megígért Messiást a zsidók, tevékenyen közreműködtek abban, hogy megöljék, akkor Isten 
mit foglalkozzon már velük többet? El kell tőlük fordulni, itt van a Gyülekezet, itt vagyunk mi. Mi 
szeretjük Jézust, elfogadjuk Őt, mint Messiást. A zsidók meg menjenek a levesbe! Ez a fajta 
gondolkodásmód okozta azt, hogy az elmúlt kétezer év zsidóüldözése és zsidóutálata a legnagyobb 
mértékben a keresztények irányából jött a zsidók felé. Nem is az arab világból. Döbbenetes, nem? 
Bő száz éve a keresztény, protestáns, karizmatikus gyülekezetek felismerték, hogy újra kell 
gondolni az eddigi elképzeléseket Izraellel kapcsolatban, mert volt egy-két bölcs ember, aki 
megértette a kinyilatkoztatást, hogy nem lett a gyülekezet berakva a zsidók helyére, ez nem így van. 
Hanem van egy zsidó időkorszak, ami elindul, és tart a végéig, és ebbe vagyunk beleillesztve 
valahova mi, mint Gyülekezet. Isten nem feledkezett meg Izraelről! Neki nem csak Jézusig volt 
terve Izraellel, hanem túlmutat a gyülekezeti korszakon túlra is. Úgyhogy ezt ne felejtsük el! Ezt 
tartsuk szem előtt, és igazodjunk ehhez hozzá. A Római levélben a 9, 10, 11. fejezetek nagyon jól 
beszélnek Pál apostolon keresztül arról, hogy mit gondol Isten a zsidóságról. Egy pár igeverset most 
felolvasok. Ajánlom, hogy otthon olvasd el az egészet, mert egy újszövetségi Írás ez. 

Róma 11,1–2/a.  
1. Mondom tehát: Avagy elvetette-é Isten az Ő népét? Távol legyen; mert én is izraelita 

vagyok, az Ábrahám magvából, Benjámin nemzetségéből való.  
2/a. Nem vetette el Isten az Ő népét, melyet eleve ismert.   
Nem vetette el Isten az Ő népét, amelyet eleve ismert! Ez ott van az Igében!  
Róma 11,11–12. 
11. Annakokáért mondom: Avagy azért botlottak-é meg, hogy elessenek? Távol legyen; 

hanem az ő esetük folytán lett az üdvösség a pogányoké, hogy ők felingereltessenek.  
12. Ha pedig az ő esetük világnak gazdagsága, és az ő veszteségük pogányok gazdagsága, 

mennyivel inkább az ő teljességük?  
Ha az ő botlásuk nekünk áldás volt, akkor az ő jó dolgaik mennyivel inkább áldássá válnak a mi 

számunkra. Utolsó igevers a Róma levélből: 
Róma 11,25–29. 
25. Mert nem akarom, hogy ne tudjátok atyámfiai ezt a titkot, hogy magatokat el ne 

hitessétek: hogy a megkeményedés Izraelre nézve csak részben történt, ameddig a pogányok 
teljessége bemegyen.  
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26. És így az egész Izrael üdvözül, amint meg van írva: Eljön Sionból a Szabadító, és 
elfordítja Jákóbtól a gonoszságukat:  

27. És ez nékik az én szövetségem, midőn eltörlöm az ő bűneiket.  
28. Az Evangéliumra nézve ugyan ellenségek tiérettetek; de a választásra nézve 

szerelmetesek az atyákért.  
29. Mert megbánhatatlanok az Istennek ajándékai, és az Ő elhívása. 
Ámen! Annyira szeretjük ezt az utolsó igeverset magunkra vonatkoztatni, az elhívással, a 

szolgálattal kapcsolatosan értelmezni, ami természetesen igaz, de itt az elsődleges, szó szerinti 
értelme a zsidóságra vonatkoztatható, mert ebben a kontextusban, ebben a szóösszetételben beszélt 
Pál apostol erről, hogy Isten azt az ajándékot, amit adott, és elhívott, azt nem bánja meg. Nem vonja 
vissza!  

Nagyon sok mindent kihagytam, nagyon sok mindent tudnék még beszélni. Egy utolsó igeverset 
szeretnék még felolvasni, hogy ne éljek vissza a türelmetekkel. Ezékiel könyvéből egy prófécia. 
Szeretném, ha ezt látnád. 

Ezékiel 36,15. 
15. És többé nem hallatom ellened a pogányok gyalázását, és a népek szidalmát többé nem 

viseled, és nemzetedet többé gyermektelenné nem teszed, ezt mondja az Úr Isten.   
Azon gondolkodunk, hogy hogyan lehetséges békét teremteni a Közel-Keleten. Hogyan 

lehetséges az, hogy békében egymás mellett éljenek ott arabok, örmények, keresztények, zsidók, 
egymást tisztelve a hitükben, a szokásaikban, a kultúrájukban? Amire egyébként van példa, mert ha 
bemész Jeruzsálembe, az óvárosba, az óváros is négy negyedre van osztva, van arab negyed, zsidó 
negyed, örmény negyed és keresztény negyed. Ez a négy negyed és tudnak ott békében élni azok, 
akik akarnak békében élni. De nem mindenki akarja ezt. Abban az értelemben béke, hogy az a fajta 
nyugalom és harmónia legyen, mint amire úgy vágyunk a Közel-Keleten, ami mindig is egy 
puskaporos hordó volt, illúzió azt kergetni, hogy lesz. Abban a fajta békében álmodozni, és 
reménykedni, hogy mindenki mindenkivel egyet fog érteni, és mindenki mindenkinek a szívszerelme 
lesz, ez egyszerűen nem igei, egyszerűen nem biblikus. Mindazok ellenére mondom, hogy 
imádkozunk a békességért.  

Tudod, mikor lesz békessége a Közel-Keletnek és Izraelnek? Amikor eljön Jézus és békét tesz! 
Erre várunk, ennek az előkészületeit végezzük mi is a hitünkkel, az imáinkkal, a szolgálatunkkal. 
Előkészítjük Jézus második eljövetelét. Azért tanítottam ma erről, azért prédikáltam ma erről, hogy 
te lássad, és tudjad, hogy a felelősségünk közös. A gyülekezetben is van közös felelősségünk, 
Izraellel kapcsolatban is van közös felelősségünk. Mi vagyunk azok, akik a vad olajfa létünkre, a 
természet ellenére, be lettünk oltva a szelíd olajfába. Mi vagyunk azok, akik tudunk hitet 
gyakorolni, és oda tudunk állni értük imádságban, még akkor is, ha erre ők nem képesek. Mert oly 
mértékben gerjedtek fel az indulataik, az érzelmeik és a gyűlöletük az ellenség felé, hogy nem 
tudnak józanon gondolkozni ők sem.  

Ne éljük át soha azt, amit át kellett élnie egy zsidó családapának, vagy gyermeknek, vagy 
szülőnek! Azt se éljük át, amit át kell élni az ártatlan civil arab lakosságnak! Ne legyen ebben 
részünk! De nem fordíthatjuk el a fejünket semmilyen háború felől, hogy nem ránk tartozik, nem a 
mi háborúnk! Van felelősségünk, mégpedig az, hogy amikor ez szóba kerül bárhol, a 
munkahelyeden, a buszon, testvéri keresztény közösségben, és felszínre jön ez a dolog, akkor 
legyen annyi ismereted és annyi bátorságod, hogy te képviseled az igazságot. Ne maradj csöndben, 
vállald! Természetesen erősödj meg, hogy tudj érvelni, hogy miért mondod azt, hogy én nem 
vagyok hajlandó utálni, vagy gyűlölni a zsidókat. Tudd megvédeni magad! Nem kell belemenned 
vitatkozásokba, de „bűnösök közt cinkos, aki néma” elv alapján legyél az az ember, aki kiáll Izrael 
mellett. Jézus nevében! Ámen! Dicsőség Istennek!  

Eléggé másfajta témában és másfajta stílusban hallottál ma prédikálni, mint ahogy az elmúlt 
években ezt megszokhattad. Rendhagyó volt ez így. Kicsit bennem is van feszültség, természetesen, 
és hiszem, hogy senki nem értette félre azt, amit mondtam. Megköszönöm, hogy végighallgattátok! 
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*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 

 
 


